



PRIORITIES COMMITTEE AGENDA

to be held on
Wednesday, February 15, 2006
at
4:00 p.m.

**Councillor
Frances Caldarelli
Chair**



**Councillor
Russ Thompson
Vice-Chair**



Priorities Committee AGENDA

**FORTY-FIRST MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE
TO BE HELD ON WEDNESDAY, FEBRUARY 15, 2006 AT**

4:00 P.M.

IN THE COUNCIL CHAMBER, TOM DAVIES SQUARE

COUNCILLOR CALDARELLI, IN THE CHAIR

(PLEASE ENSURE CELL PHONES AND PAGERS ARE TURNED OFF)

The Council Chamber of Tom Davies Square is wheelchair accessible. Please speak to the City Clerk prior to the meeting if you require a hearing amplification device. Persons requiring assistance are requested to contact the City Clerk's Office at least 24 hours in advance of the meeting if special arrangements are required. Please call (705) 671-2489, extension 2471. Telecommunications Device for the Deaf (TTY) (705) 688-3919. Copies of Agendas can be viewed on the City's web site at www.greatersudbury.ca.

1. Declarations of Pecuniary Interest

**ANY ITEMS NOT DEALT WITH BY THE ADJOURNMENT HOUR OF
10:00 P.M. WILL BE CARRIED OVER TO THE MARCH 8, 2006
MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE.**

PRESENTATIONS/DELEGATIONS**PAGE NO.**

2. Report dated 2006-02-09, with attachments, from Councillor Frances Caldarelli, Chair, Priorities Committee regarding Priorities Committee Governance Review. **1 - 22**
(ELECTRONIC PRESENTATION) (RECOMMENDATIONS PREPARED)

- ▶ Thom Mowry, Consultant

(“PRIORITIES COMMITTEE: A GOVERNANCE DISCUSSION PAPER” PREVIOUSLY CIRCULATED)

REGULAR MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE - 7:00 P.M.**PRESENTATIONS/DELEGATIONS**

3. Report dated 2006-02-08 from the General Manager of Growth & Development regarding Greater Sudbury Transit's Ridership Growth Strategy and Asset Management Plan. **23 - 24**
(ELECTRONIC PRESENTATION) (RECOMMENDATION PREPARED)
(BOUND REPORT UNDER SEPARATE COVER)

- ▶ Dennis Fletcher, Entra Consultants
- ▶ Paul Gooderham, The Gooderham Group

(The attached reports are the outcome of an operational review Entra was retained to perform for Greater Sudbury Transit. Developing a Ridership Growth Strategy and Asset Management Plan is a condition for receiving Gas Tax funding. The plans need to be endorsed by Council and submitted to the Ministry no later than March 31st, 2006.)

4. Report dated 2006-02-08 from the General Manager of Community Development regarding Volunteer Centre/Bénévolat Sudbury Update 2006. **25 - 26**
(ELECTRONIC PRESENTATION) (FOR INFORMATION ONLY)

- ▶ John Bonin, Vice Chair, Volunteer Sudbury

(Volunteer Sudbury /Bénévolat Sudbury last presented to Council at Priorities Meeting in June, 2005. Many positive initiatives and projects have begun since this time, and the Board of Directors is anxious to provide an update to members of Council. The Volunteer movement in our City is beginning to increase in visibility, viability, and organization, mainly due to the efforts of Volunteer Sudbury.)

MANAGERS' REPORTS

PAGE NO.

{NONE}

CORRESPONDENCE - INFORMATION ONLY

{NONE}

ADJOURNMENT (10:00 P.M.) (RESOLUTION PREPARED)

{MAJORITY REQUIRED TO PROCEED PAST 10:00 P.M.}

2006-02-10

**COUNCILLOR CALDARELLI
CHAIR**

**CORRIE-JO CAPORALE
COUNCIL SECRETARY**

PRIORITIES (41ST) (2006-02-15)

-III-

Comité des priorités ORDRE DU JOUR

DE LA **QUARANTE ET UNIÈME RÉUNION DU COMITÉ DES PRIORITÉS**
QUI DOIT AVOIR LIEU LE **MERCREDI 15 FÉVRIER 2006 À**

16 H

DANS LA **SALLE DU CONSEIL, PLACE TOM DAVIES**

LA CONSEILLÈRE CALDARELLI À LA PRÉSIDENTE

**(VEUILLEZ ÉTEINDRE LES TÉLÉPHONES CELLULAIRES ET LES
TÉLÉAVERTISSEURS)**

La salle du Conseil de la Place Tom Davies est accessible en fauteuil roulant. Si vous désirez obtenir un appareil auditif, veuillez communiquer avec le greffier municipal, avant la réunion. Les personnes qui prévoient avoir besoin d'aide doivent s'adresser au bureau du greffier municipal au moins 24 heures avant la réunion aux fins de dispositions spéciales. Veuillez composer le (705) 671-2489, poste 2471; appareils de télécommunications pour les malentendants (ATS) (705) 688-3919. Vous pouvez consulter l'ordre du jour au site Web de la Ville à l'adresse www.grandsudbury.ca.

1. Déclarations d'intérêt pécuniaire

**TOUTE QUESTION N'AYANT PAS ÉTÉ RÉGLÉE AVANT L'HEURE DE
CLÔTURE DE 22 H SERA REPORTÉE À LA RÉUNION DU 8 MARS
2006 DU COMITÉ DES PRIORITÉS.**

2. Rapport daté du 9 février 2006, accompagné de pièces jointes, de la conseillère Frances Caldarelli, présidente du Comité des priorités, au sujet de l'examen de gouvernance des priorités **1 - 22**
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE) (RECOMMANDATION PRÉPARÉE)

- Thom Mowry, expert-conseil

[“PRIORITIES COMMITTEE: A GOVERNANCE DISCUSSION PAPER” (DOCUMENT DE TRAVAIL SUR LA GOUVERNANCE DU COMITÉ) DISTRIBUÉ PRÉCÉDEMMENT]

RÉUNION ORDINAIRE DU COMITÉ DES PRIORITÉS - 19 H

PRÉSENTATIONS / DÉLÉGATIONS

3. Rapport daté du 8 février 2006 du directeur général des Services de la croissance et du développement au sujet de la stratégie d'augmentation du nombre des voyageurs et du plan de gestion des biens du Transit du Grand Sudbury **23 - 24**
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE) (RECOMMANDATION PRÉPARÉE)
(RAPPORT RELIÉ SOUS PLI SÉPARÉ)

- Dennis Fletcher, Entra Consultants
- Paul Gooderham, The Gooderham Group

(Les rapports ci-joints sont le résultat d'un examen des opérations pour lequel on a retenu les services de la firme Entra pour le compte du Transit du Grand Sudbury. L'élaboration d'une stratégie d'augmentation du nombre des voyageurs et d'un plan de gestion des biens est une condition pour l'obtention d'un financement provenant de la taxe sur l'essence. Les plans doivent être approuvés par le Conseil municipal et présentés au Ministère au plus tard le 31 mars 2006.)

4. Rapport daté du 8 février 2006 de la directrice générale des Services de développement communautaire au sujet du compte rendu 2006 sur Volunteer Centre/Bénévolat Sudbury **25 - 26**
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE) (À TITRE DE RENSEIGNEMENTS SEULEMENT)

- John Bonin, vice-président de Bénévolat Sudbury

(Volunteer Sudbury/Bénévolat Sudbury a fait sa dernière présentation au Conseil municipal lors de la réunion du Comité des priorités tenue en juin 2005. Nombre d'initiatives et de projets positifs ont été entrepris depuis cette date et le Conseil d'administration est désireux de faire un compte rendu aux membres du Conseil municipal. Le mouvement du bénévolat au sein de notre Ville commence à prendre de l'ampleur sur le plan de la visibilité, de la viabilité et de l'organisation, surtout en raison des efforts de Bénévolat Sudbury.)

{AUCUN}

CORRESPONDANCE À TITRE DE RENSEIGNEMENTS SEULEMENT

{AUCUNE}

LEVÉE DE LA SÉANCE À 22 H (RÉSOLUTION PRÉPARÉE)

{LA MAJORITÉ EST REQUISE POUR POURSUIVRE LA RÉUNION APRÈS 22 H.}

LE 10 FÉVRIER 2006

**LA CONSEILLÈRE CALDARELLI,
PRÉSIDENTE**

**CORRIE-JO CAPORALE,
SECRÉTAIRE DU CONSEIL**